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Pan 
Adam Ołowniuk 
Radny 
Rady Miejskiej 
w Suwałkach 

Odpowiadając na Pana interpelację z dnia 26.02.2023 r. w sprawie „Poprawy 
bezpieczeństwa mieszkańców przy ulicach Franciszkańska, Szpitalna, 11 Listopada 
i Daszyńskiego poprzez instalację kamer oraz budowę wyniesionych przejść dla pieszych 
na ul. Legionów" uprzejmie informuję; 

Poruszona kwestia rozmieszczenie kamer monitoringu w znaczący sposób wynika 
z faktu przystąpienia w 2005 r. miasta do projektu „Rozwój infrastruktury bezpieczeństwa 
turystów rejonu przygranicznego Litwy i Polski" i dzięki pozyskanym środkom można było 
rozbudować miejski monitoring z istniejących 4 kamer do 22. Miejsca usytuowania punktów 
kamerowych były uzgodnione z suwalską policją i odpowiednio zostały uzasadnione zgodnie z 
określonymi w projekcie kryteriami. 

W następnych latach rozbudowa istniejącego monitoringu uzależniona była między 
innymi od następujących przesłanek: 
1. Zasadności - czy w danym rejonie występują zagrożenia — miejsce takie przeważnie jest 
konsultowane z Komendą Miejską Policji w Suwałkach. 
2. Technicznej— czy w pobliżu miejsca usytuowania nowego punktu kamerowego przebiega 
miejska sieć światłowodowa (związane jest to z dużymi kosztami doprowadzenia takiej sieci). 
3. Finansowej - czy istnieje możliwość pozyskania zewnętrznych środków finansowych, jeśli 
nie, to czy takie środki można wygospodarować z bieżącego budżetu miasta. 

W chwili obecnej monitoring składa się z 44 punktów kamerowych - dwie nowe kamery 
zostały zainstalowane w grudniu 2023 roku. Ich budowa nastąpiła dzięki pozyskanym przez 
miasto środkom finansowym z „Rządowego programu ograniczenia przestępczości 
i aspołecznych zachowań Razem Bezpieczniej im. Władysława Stasiaka na lata 2022 - 2024". 

Punkty kamerowe zostały zainstalowane w następujących miejscach: 
- skrzyżowanie ul Waryńskiego z ul. Konopnicką (co było uzasadnione dużą ilością zdarzeń 
zakłócania porządku publicznego) o ustawienie kamery w tym miejscu wnioskował Komendant 
Miejski Policji, 
- teren Bike Parku przy ul. Młynarskiego celem zapewnienia bezpieczeństwa osób 
korzystających z tego obiektu, oraz celem zapobiegania dewastacji wybudowanej infrastruktury. 

Brak kamer na „Osiedlu Niepodległości" wynika z braku dedykowanego dla 
monitoringu miejskiego światłowodu do którego mogą być podłączone nowe punkty kamerowe, 
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światłowód kończy się na ul. Alfreda Wierusza Kowalskiego a doprowadzenie sieci 

światłowodowej do nowych punktów kamerowych to znaczący koszt, który nie został 

uwzględniony w obecnym budżecie. 

Informuję, że po przeanalizowaniu informacji uzyskanej od Komendanta Miejskiego 

Policji w Suwałkach, który przedstawił dane. z zakresu bezpieczeństwa dotyczące ulic: 

Franciszkańska, 11 Listopada, Daszyńskiego oraz Legionów za okres 2023 r. i 2024 r. wynika, 

że nastąpił nieznaczny wzrost przestępstw (z 19 do 20 zdarzeń) oraz kradzieży 

(z 5 do 15 zdarzeń), natomiast przestępstwa rozbójnicze utrzymały się na tym samym poziomie 

(2 do 2 zdarzeń). 

Zdaje sobie doskonale sprawę, że rozbudowa monitoringu poprzez zainstalowanie 

dodatkowych kamer w strategicznych miejscach osiedla przyczyni się do poprawy 

bezpieczeństwa. Bez wątpienia obecność kamer działa jak środek odstraszający 

dla potencjalnych przestępców, a dzięki możliwości monitorowania działań podejrzanych osób 

oraz rejestrowaniu zdarzeń w czasie rzeczywistym pozwala służbom odpowiedzialnym 

za bezpieczeństwo na szybką reakcję. 

Reasumując, bezpieczeństwo mieszkańców naszego miasta to mój priorytet 

i zapewniam, że przy najbliższej możliwości pozyskania środków na ten cel nowe punkty 

kamerowe na ww. osiedlu powstaną. 

W kwestii budowy wyniesionych przejść dla pieszych na ul. Legionów -

po przeanalizowaniu przedmiotowej sprawy informuję, że do końca sierpnia bieżącego roku 

Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach wykonana wyniesione przejście dla pieszych 

na ul. Legionów, które będzie zlokalizowane w obrębie wjazdu do marketu spożywczego -

(poglądowa lokalizacja w załączeniu). 
Przedmiotowa lokalizacja przejścia dla pieszych będzie wpisywała się w główny ciąg 

ruchu pieszych przemieszczających się od ul. Franciszkańskiej w kierunku szkoły. 



  lokalizacja wyniesionego przejścia dla pieszych 


